

### Editorial

- R. Grass  
**Die retrograde Verriegelungsnagelosteosynthese mit dem DFN** 297  
Retrograde locking nail fixation with the DFN

### Leitthema

- R. Grass · A. Biewener · S. Rammelt · H. Zwipp  
**Die retrograde Verriegelungsnagelosteosynthese distaler Femurfrakturen mit dem distalen Femurnagel DFN** 298  
Retrograde locking nail fixation of distal femoral fractures with the distal femur nail (DFN)

### Originalien

- G. Taeger · S. Ruchholtz · R. Zettl · C. Waydhas · D. Nast-Kolb  
**Primärer Fixateur externe mit konsekutivem Verfahrenswechsel beim Polytrauma** 315  
Primary external fixation followed by a different procedure in polytrauma
- M. C. Korinth · A. Ince · W. Banghard · F. J. Hans · J. M. Gilsbach  
**Die pterionale Orbitadekompression bei traumatischen Orbitahämatomen** 322  
Pterional orbital decompression for traumatic orbital hematomas
- K. Mahlfeld · J. Franke · O. Schaeper · R. Kayser · H. Graßhoff  
**Heparininduzierte Thrombozytopenie als Komplikation der postoperativen Thromboseprophylaxe mit UFH/NMH-Heparinen nach Hüft- und Knieendoprothetik** 327  
Heparin-induced thrombocytopenia as a complication of the postoperative thrombosis prophylaxis after total hip- and knee joint replacements
- A. Werner · D. Böhm · A. Ilg · F. Gohlke  
**Die intramedulläre Drahtosteosynthese nach Kapandji bei der proximalen Humerusfraktur** 332  
Intramedullary wire fixation of proximal humeral fractures – modified Kapandji technique
- F. Popken · J. Schmidt · H. Oegur · U. J. Göhring · D. P. König · F. Braatz · M. H. Hackenbroch  
**Behandlungsergebnisse nach operativer Versorgung ossärer Mammakarzinommetastasen. Prophylaktische Stabilisierung vs. Versorgung nach pathologischer Fraktur** 338  
Outcome after operative management of osseous metastases of breast cancer: prophylactic stabilization vs surgery following pathological fracture
- F. Holmenschlager · J.-P. Halm · S. Piatek · S. Schubert · S. Winckler  
**Radiusköpfchentrümmerfrakturen. Erste Erfahrungen mit der Radiusköpfchenprothese von Judet** 344  
Comminuted radial head fractures. Evaluation of the bipolar radial head prosthesis of Judet
- R. E. Rosenberger · R. J. Bale · C. Fink · M. Rieger · M. Reichkenderl · W. Hackl · K. P. Benedetto · K.-H. Künzel · C. Hoser  
**Computerassistierte Zielbohrungen an der unteren Extremität. Technik und Indikationen** 353  
Computer-guided drilling in the lower extremity. Technique and indications
- U. Lange · L. Bastian · C. Knop · M. Blauth  
**Einfluss einer kurzstreckigen Spondylodese des thorakolumbalen Übergangs auf die angrenzenden Wirbelgelenke. Eine biomechanische Studie** 359  
Effects of a spondylodesis on thoracolumbar spine to the neighboured facet joints. A biomechanical study

